

**PLEASE SUPPORT THE INDIAN LAND RIGHT REFORM /
MERCI DE SOUTENIR LA REFORME FONCIERE INDIENNE**

By [Ekta Europe](#)

02 April 2013

Dear friends,

On October 11th 2012, the Indian people's movement [Jan Satyagraha](#) (Sanskrit meaning "peaceful soul force"), secured far-reaching promises from the Indian government for desperately needed land reform to help the poor and marginalised, but only after 50 000 people had marched towards Delhi. They now stand on the cusp of making those promises come to life.

The government is on a deadline to deliver by April 11th; six months to the day from the original agreement. There are a few critical meetings coming up. The first has been called by Rural Development Minister Jairam Ramesh for April 6th. The Revenue Ministers from all the States will gather to discuss how – or even if – to implement the 10-point land reform plan.[1] After that, the National Land Reform Committee will meet on April 11th. **If they do not deliver a strong action plan at this meeting, the Jan Satyagraha will march again.**

In anticipation of these meetings, the Jan Satyagraha movement is calling on all of its supporters in India and around the world to bring a new, global aspect to their struggle. International social movements such as /The Rules have committed to help build a **virtual Jan Satyagraha** to bring international pressure at this crucial moment. **The Indian Government has agreed in principle to enact the reforms, let's make sure they keep their promise.**

Add your name here to join the virtual Jan Satyagraha ahead of the meeting in April, calling on the Indian Government to adopt these crucial reforms under the following Link:

www.therules.org/en/actions/land-virtual-march

The agreement includes measures that will mean millions of people can start supporting themselves on their own small plots of land. It will give fresh life to long neglected legislation that should be protecting the rights of poor and marginalised communities, like the Land Reform Acts from the 1950s and the more recent Forest Rights Act of 2006. Most importantly, it will require state and national governments to work together in new ways to ensure landless poor and marginalised people can secure their rights.

For the first time ever, **people who don't have email can also join this global campaign by placing a free missed call to +91 (113) 0715-351 to register their support.** All the emails and missed calls will be brought together in symbolic marches in key cities around the world in the run up to the meetings, including Rio, New York, Nairobi, Mexico City, Cape Town, Sydney and Lagos.

These proposals could mean the difference between life and death for millions of people. Make sure the Indian government delivers on its promises.

In hope,

Ekta Parishad and Ekta Europe

FRANÇAIS

Cher(e)s ami(e)s,

Le 11 octobre 2012, le mouvement social indien [Jan Satyagraha](#) (du sanscrit "force de l'esprit pacifique"), a obtenu des promesses considérables du gouvernement indien pour une réforme agraire absolument nécessaire pour aider les communautés démunies et marginalisées, mais seulement après que 50 000 personnes ont marché en direction de Delhi. Ils se tiennent prêts maintenant à faire en sorte que ces promesses soient tenues.

Le gouvernement a jusqu'au 11 avril pour tenir parole; six mois après la signature de l'accord. Plusieurs réunions essentielles sont prévues. La première, convoquée par le Ministre du Développement rural Jairam Ramesh, se tiendra le 6 avril. Les Ministres du Revenu de tous les Etats se réuniront pour discuter comment – le cas échéant – appliquer le plan de réforme agraire en 10 points.[1] Ensuite, le Comité National de Réforme Agraire se réunira le 11 avril. Si cette réunion ne donne pas naissance à un plan d'action décisif, Jan Satyagraha se remettra en route.

A l'aube de ces réunions, le mouvement Jan Satyagraha appelle tous ses soutiens en Inde et dans le monde à apporter un nouvel aspect international à sa lutte. Des mouvements sociaux internationaux tels que The Rules se sont engagés à aider à la création d'une **Jan Satyagraha virtuelle** afin de renforcer la pression mondiale en ce moment crucial. **Le Gouvernement indien s'est engagé sur le principe à faire des réformes effectives, à nous de nous assurer que ces promesses seront tenues.**

Ajoutez votre nom ici pour rejoindre la marche virtuelle Jan Satyagraha en amont des réunions d'avril, afin d'appeler le Gouvernement indien à adopter ces réformes cruciales.

Cet accord contient des mesures qui signifient que des millions de gens vont pouvoir commencer à se sustenter de façon auto-suffisante sur un petit lopin de terre. Cela va donner un nouveau souffle à des lois négligées depuis longtemps, qui devraient protéger les droits des communautés démunies et marginalisées, comme le „Land Reform Act“ de 1970 et le plus récent „Forest Rights Act“ de 2006. Plus important encore, cela va obliger les gouvernements centraux et fédéraux à travailler de concert pour s'assurer du fait que les communautés sans-terre et marginalisées puissent sécuriser leurs droits.

Pour la toute première fois, les gens qui n'ont pas d'adresse électronique peuvent aussi participer à cette campagne mondiale en passant un appel manqué au numéro **+91 (113) 0715-351 pour manifester leur soutien**. Tous les messages électroniques et appels manqués seront rassemblés lors de marches symboliques dans des villes clefs à travers le monde pour résonner lors des réunions, à savoir Rio, New York, Nairobi, Mexico City, Cape Town, Sydney et Lagos.

www.therules.org/fr/actions/land-virtual-march

Ces propositions pourraient constituer une question de vie ou de mort pour des millions de personnes. A nous de nous assurer que le Gouvernement indien tienne ses promesses.

Solidairement,

Ekta Parishad et Ekta Europe

[1] <http://www.ektaparishad.com/en-us/jansatyagraha2012march/agreementonlandreforms.aspx>